
Besvarelse af spørgsmål nr. 13 (ad L 84 – forslag til lov 
om fremskaffelse af humant blod til behandlingsformål 
(blodforsyningsloven)), som Folketingets Sundheds-
udvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren 
den 24. november 2004

Spørgsmål 13: 
"Hvordan vil ministeren sikre, at der er afsat tilstrækkelige økonomiske res-
sourcer, når bl.a. Amtsrådsforeningen anfører, at der er behov for 10 års-
værk til informationsudveksling med donorerne og merudgiften på lands-
plan forventes at ligge på ca. 1 mio kr.”

Svar:
Som det fremgår af de almindelige bemærkninger til lovforslaget, afsnit 3 
om de økonomiske og administrative konsekvenser for det offentlige, for-
ventes de nye blodddirektiver at kunne gennemføres uden væsentlige øko-
nomiske konsekvenser, idet blodbankerne allerede overholder hovedparten 
af de nye direktivkrav

For blodbankerne kan dog ventes en begrænset udgiftsforøgelse bl.a. til 
gennemførelse af en formaliseret pligt til udveksling af oplysninger mellem 
donor og blodbank med henblik på undersøgelse af donorens egnethed.

Disse nye krav om information til og indhentelse af oplysninger fra mulige 
donorer i forbindelse med hver tapning svarer overvejende til gældende 
dansk praksis. 

Et begrænset øget ressourceforbrug må dog påregnes til sundhedsperso-
nalets gennemførelse af personlige interview med donorer og til etablering 
eller ombygning af samtalerum. 

Merudgifterne ventes at kunne holdes på et rimeligt niveau, idet det forud-
sættes, at kravene til donorinterviews tilpasses den enkelte donor, herun-
der tilpasses om donor kommer for første gang eller har givet blod gennem 
længere tid.  

Finansieringen af blodbankernes merudgifter som følge af lovforslaget vil i 
overensstemmelse med sædvanlig praksis blive aftalt med de offentlige 
sygehusejere. 
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